
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora W³adys³awa Ortyla

na 68. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Na szeœædziesi¹tym siódmym posiedzeniu Senatu RP siódmej kadencji w trakcie dyskusji nad nowe-

lizacj¹ ustawy – Prawo wodne poruszy³em problem zadrzewieñ w tak zwanym miêdzywalu i jego oddzia-
³ywanie na bezpieczeñstwo oraz zwi¹zane z tym zagro¿enie powodziowe. Zwróci³em siê do obecnego na
posiedzeniu sekretarza stanu Stanis³awa Gaw³owskiego z proœb¹ o opiniê na ten temat i o informacje,
jakie dzia³ania ministerstwo zamierza podj¹æ w tej sprawie.

Minister, odpowiadaj¹c, stwierdzi³, ¿e zdania ekspertów w tej sprawie s¹ podzielone. Z toku jego
dalszej wypowiedzi wynika³o, ¿e jest raczej zwolennikiem pozostawienia zadrzewieñ i argumentowa³
to koniecznoœci¹ spowolnienia sp³ywu wody w górnych partiach rzek, jak równie¿ utrudnieniami
zwi¹zanymi z sieci¹ Natura 2000.

Osobiœcie trudno jest mi siê zgodziæ z tez¹ o pozytywnym oddzia³ywaniu zadrzewieñ w trakcie zagro-
¿enia powodziowego, gdy¿ zadrzewienia, spowalniaj¹c sp³yw wody, powoduj¹ nasi¹kanie wa³ów, d³u¿-
szy w czasie napór wody na wa³y i urz¹dzenia hydrologiczne, jak równie¿ powoduj¹ wy¿szy poziom wody
poprzez zajmowanie przestrzeni w tak zwanym miêdzywalu.

Panie Ministrze, bardzo proszê o przedstawienie oficjalnego stanowiska, jak równie¿ ekspertyz, pla-
nów i podejmowanych przez ministerstwo dzia³añ w tej sprawie.

Z powa¿aniem
W³adys³aw Ortyl




